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PROCES - VERBAL 
ŞEDINŢĂ  ORDINARĂ  

28.02.2023 

Încheiat astăzi, 28.02.2023, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al Municipiului Tecuci, 
care are loc la Casa de Cultură  a Municipiul Tecuci, Sala Studio - ora 1 6 

Şedinţa Consiliului Local de astăzi este înregistrată  audio-video. 
D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Bună  ziva doamnelor şi domnilor, declar deschisă  şedinţa 

ordinară  a Consiliului Local Tecuci din: 28.02.2023, orele 16.00. 11 rog pe domnul secretar să  facă  
prezenţa. 

D1. Secretar General Boran George - Bîrzu S.- prezent; Cîmpanu T. - prezent; Drăgan o.C. - 
prezent; Dumbravă  A.R. - prezent; Grania F. .I. - absent nemotivat; Istrate D. - demisie; Leonte I. - 
prezent; Miron C.N.- prezent; Miron Dumitrescu D.D.- prezent; Nacu Violeta - prezent; Paraschiv 
M.M.,- prezent; Pascal R. - prezent; Pădure A.L. - prezent, Pelin E.D.- prezent; Radu G.B.- prezent, 
Radu V. - prezent, Sandu A.-prezent, Susanu B.B. - prezent şi Ursulică  C.- prezent. 

Din 1 8 consilieri locali în funcţie sunt prezenţi 1 7, şedinţa poate să  înceapă. 
D1. D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Dă  cuvântul domnului Primar pentru a prezenta ordinea de 

zi. 
D1 Primar - Dă  citire Dispoziţiei de convocare nr. 1 1 2/2 1 .02.2023, cu următoarele proiecte de 

hotărâre: 
1. Adoptarea procesului-verbal al edinţei extraordinare din:10.02.2023. 
2. Proiect de hotărâre nr. 24/2 1 .02.2023 privind: alegerea Preşedintelui de şedinţă  al Consiliului Local 

Tecuci pentru o perioada de trei luni (martie - mai 2023). 
3. Proiect de hotărâre nr. 25 /21.02.2023 privind: aprobarea proiectului ,,Sistem Inteligent de Management 

al Traficului la nivelul Municipiului Tecuci în cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, 
Componenta 1 0 - Fondul Local, Subinvestiţia I. 1 .2 ,,Asigurarea infrastructurii pentru transportul verde - 
ITS/alte infrastructuri TIC (sisteme inteligente de management urban/local), precum şi a cheltuielilor 
legate de acest proiect. 

4. Proiect de hotărâre nr. 26 /21 .02.2023 privind: aprobarea proiectului ,,Dezvoltarea infrastructurii TIC prin 
sisteme inteligente de management local la nivelul Municipiului Tecuci, judetul Galati în cadrul Planului 
Naţional de Redresare şi Rezilienţă, Componenta 1 0 - Fondul Local, Subinvestiţia I. 1 .2 ,,Asigurarea 
infrastructurii pentru transportul verde - ITS/alte infrastructuri TIC (sisteme inteligente de management 
urban!local), precum şi a cheltuielilor legate de acest proiect. 

5. Proiect de hotărâre nr. 27/21.02.2023 privind: aprobarea proiectului Reabilitare termică  Şcoala Elena 
Doamna, Tecuci în cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, Componenta 5 - Valul 
Renovării, precum şi a cheltuielilor legate de acest proiect. 

6. Proiect de hotărâre nr. 28/21 .02.2023 privind: aprobarea proiectului Reabilitare termică  Grădiniţa Ion 
Creangă  Tecuci în cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, Componenta 5 - Valul Renovării 
precum şi a cheltuielilor legate de acest proiect. 

7. Proiect de hotărâre nr.29/21 .02.2023 privind: aprobarea proiectului Înfiinţare centru de colectare prin 
aport voluntar în Municipiul Tecuci, judeţul Galaţi, în cadrul Planului Naţional de Redresare şi 
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Rezilienţă, Componenta C3 - Managementul Deseurilor, Investitia I. 1 .Dezvoltarea, modernizarea şi 
completarea sistemelor de management integrat al deseurilor municipale la nivel de judet sau la nivel de 
orase/comniune Subinvestitia - I 1 a. Infiintarea de centre de colectare prin aport voluntar, precum si a 
cheltuielilor legate de acest proiect. 

8. Proiect de hotărâre nr. 30/21 .02.2023 privind: aprobarea proiectului 5. Renovare energetica a clădirilor 
publice din Municipiul Tecuci - Casa seniorilor tecuceni spre finantare în cadrul Planului Naţional de 
Redresare şi Rezilienţă  si a cheltuielilor legate de acest proiect. 

9. Proiect de hotărâre nr. 31/21.02.2023 privind: aprobarea proiectului Renovare energetica a clădirilor 
publice din Municipiul Tecuci - coa1a Generala Nr. 1 0 Dimitrie Sturdza - Corp C7 spre finantare în 
cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă  si a cheltuielilor legate de acest proiect. 

10. Proiect de hotărâre nr. 32/21.02.2023 privind: aprobarea proiectului 4.Renovare energetica a 
clădirilor publice din Municipiul Tecuci - Gradinita Prichindel spre finantare în cadrul Planului 
Naţional de Redresare şi Rezilienţă, şi a cheltuielilor legate de acest proiect. 

	

1 1. 	Proiect de hotărâre nr. 33/2 1 .02.2023 privind: aprobarea Regulamentului de acordare a premiilor în 
bani, cuplurilor care au împlinit 50 de ani de căsătorie neîntreruptă. 

	

12. 	Proiect de hotărâre nr. 34/21.02.2023 privind: aprobarea Programului de activităţi culturale al 
Municipiului Tecuci, aferent perioadei aprilie - decembrie a anului 2023. 

	

1 3. 	Proiect de hotărâre nr. 3 5/2 1 .02.2023 privind: asigurarea gratuităţii pentru elevii cu domiciliul stabil 
în Municipiul Tecuci, care utilizează  transportul public local de persoane efectuat de către operatorul 
COMPANIA DE UTILITĂŢI PUBLICE TECUCI S.R.L. şi aprobarea Procedurii de acordare a acestor 
facilităţi. Completarea Anexei nr. 6.1 - Tarife de Călătorie, din Contractul de delegare a gestiunii 
serviciului public de transport local de persoane prin curse regulate în Municipiul Tecuci nr. 
32594/22.06.2022. 

14. Proiect de hotărâre nr. 43/21 .02.2023 privind: inchirierea unui imobil situat în Tecuci, str. Gheorghe 
Peraşcu nr. 64. 

15. Proiect de hotărâre nr. 36/21.02.2023 privind: modificarea H.C.L. Tecuci nr. 101 din 28.07.2022, 
referitoare la solicitarea transmiterii imobilului situat în Tecuci, str. Costache Racoviţă  nr. 29 (actual 22) 
- CF 1 16119, judeţul Galaţi, din domeniul public şi privat al statului şi din administrarea Ministerului 
Apărării Naţionale în domeniul public şi privat al municipiului Tecuci şi în administrarea Consiliului 
local al municipiu1ui Tecuci. 

16. Proiect de hotărâre nr. 37/21.02.2023 privind: aprobarea vânzării directe a imobilului (construcţie şi 
teren) situate în Strada Ştefan Cel Mare nr. 2 1. 

17. Proiect de hotărâre nr. 38/21.02.2023 privind: modificarea anexei nr. 3 la HCL nr. 119/26.08.2010, 
referitor Ia delegarea gestiunii serviciului de alimentare cu apă  şi de canalizare. 

18. Proiect de hotărâre nr. 39/21 .02.2023 privind: aprobarea instituirii dreptului de uz şi servictute de 
trecere, în favoarea Societăţii Distribuţie Energie Electrică  România SA, pentru o suprafaţă  de 399/56 mp 
de teren situat în municipiul Tecuci. 

19. Proiect de hotărâre nr. 40/21 .02.2023 privind: acordarea avizului Consiliului Local al Municipiului 
Tecuci, pentru prestarea activităţilor de transport funerar de paradă  S.C. SERVICII FUNERARE ELENA 
S.R.L. Tecuci. 

20. Proiect de hotărâre nr. 41/21.02.2023 privind: acordarea avizului Consiliului Local al Municipiului 
Tecuci, pentru prestarea activităţilor de transport funerar de paradă  Asociaţiei De Ajutor Reciproc Pentru 
Decese Muncitorul Tecuci. 

21. Proiect de hotărâre nr. 42/21.02.2023 privind: închirierea pajiştilor permanente aflate în proprietatea 
U.A.T. Municipiul Tecuci, în anul 2023. 

22. Informări, interpelări, petiţii 
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• Adresa nr. 11 1/CL/16.02.2023 emisă  de Direcţia de Asistenţă  Socială  Tecuci privind cererea 
domnului Dantis George Emanuel înregistrată  sub nr. 32/12.01 .2023. 

D1. Primar - Dă  citire Dispoziţiei nr. 5 1 6/27.02.2023 de completare a ordinii de zi, cu următoarele 
proiecte de hotărâre: 

1. Proiect de hotărâre nr. 45 / 27.02.2023 privind modificarea Hotărârii Consiliului Local Tecuci nr. 
204 din 22.12.2022 privind aprobarea documentaţiei tebnico - economice pentru obiectivul de investiţii: 
MODERNIZARE STRĂZI ETAPA 11 -LOT 4 - Municipiul Tecuci, Judeţul Galaţi. 

2. Proiect de hotărâre nr. 46 / 27.02.2023 privind modificarea şi completarea Regulamentului de 
aplicare a taxei de salubrizare pentru persoane fizice şi juridice din Municipiul Tecuci. 

3. Proiect de hotărâre nr. 47 / 27.02.2023 privind Programul de sterilizare gratuită  a câinilor fără  
pedigree, cu stăpân, la nivelul Muriicipiului Tecuci şi Procedura de subvenţionare a sterilizării şi 
microcipării câinilor de rasă  comună  fără  pedigree, cu stăpân şi a modelului de Contract de prestări servicii 
între Primăria Tecuci şi cabinetele veterinare care doresc să  se inscrie în Programul de sterilizare gratuită  a 
câinilor fară  pedigree, cu stăpân, la nivelul Municipiului Tecuci. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I - Supun la vot ordinea de zi împreună  cu completarea ordinii de 
zi.,,  

Se înregistrează  unanimitate (1 7 ) voturi pentru. 
Se treee la primul punct al ordinii de zi: adoptarea procesului-verbal al şedinţei extraordinare 

din: 10.02.2023. 
Se supune la vot procesul-verbal al şedinţei extraordinare din: 10.02.2023. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) de voturi pentru. 
Se trece Ia punctul 2 aI ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 24/21.02.2023 privind: alegerea 

Preşedintelui de şedinţă  al Consiliului Local Tecuci pentru o perioada de trei luni (martie - mai 
2023). 

D1.Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Vă  rog propuneri? 
D-na Dumbravă  AR. - 11 propun pe dl. Ursulica Constantin. 
Se supune la vot propunerea Proiectului de hotărâre nr. 24/21.02.2023 privind: alegerea 

Preşedintelui de şedinţă  aI Consiliului Local Tecuci pentru o perioada de trei luni (martie - mai 2023). 
Se înregistrează  9 voturi pentru şi 7 abţineri (dl.Câmpanu T., dl.Drăgan O.C., dl.Miron C.N., 

dl.Miron D.D., d-na Paraschiv M. M., dl.Pascal R., dl.Pădure A.L.) 
Se trece la punctul 3 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 25 /21.02.2023 privind: aprobarea 

proiectului ,,Sistem Inteligent de Management al Traficului la nivelul Municipiului Tecuci în cadrul 
Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, Componenta 10 - Fondul Local, Subinvestiţia 1.1.2 
,,Asigurarea infrastructurii pentru transportul verde - ITS/alte infrastructuri TIC (sisteme inteligente 
de management urban/Iocal), precum şi a cheltuielilor legate de acest proiect. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se îiIregistrează  unanimitate (17) voturi pentru. 
Se trece la punctul 4 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 26 /21.02.2023 privind: aprobarea 

proiectului ,,Dezvoltarea infrastructurii TIC prin sisteme inteligente de management Iocal la nivelul 
Municipiului Tecuci, judetul Galati în cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, 
Componenta 10 - Fondul Local, Subinvestiţia 1.1.2 ,,Asigurarea infrastructurii pentru transportul 
verde - ITS/alte infrastructuri TIC (sisteme inteligente de management urban/1ocal), precum şi a 
cheltuielilor legate de acest proiect. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
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Se trece la punctul 5 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 27/21.02.2023 privind:aprobarea 
proiectului Reabilitare termică  Şcoala Elena Doamna, Tecuci în cadrul Planului Naţional de 
Redresare şi Rezilienţă, Componenta 5 - Valul Renovării, precum şi a cheltuielilor legate de acest 
proiect. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la punctul 6 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 28/21.02.2023 privind: aprobarea 

proiectului Reabilitare termică  Grădiniţa Ion Creangă  Tecuci în cadrul Planului Naţional de 
Redresare şi Rezilienţă, Componenta 5 - Valul Renovării precum şi a cheltuielilor legate de acest 
proiect. 

D1. Preedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trecela punctul 7 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 29/21.02.2023 privind: aprobarea 

proiectului Infiinţare centru de colectare prin aport voluntar în Municipiul Tecuci, judeţul Galaţi, în 
cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, Componenta C3 - Managementul Deseurilor, 
Investitia I.1.Dezvoltarea, modernizarea şi completarea sistemelor de management integrat al 
deseurilor municipale la nivel de judet sau la nivel de orase/commune Subinvestitia - I 1 a. Infiintarea 
de centre de colectare prin aport voluntar, precum si a cheltuielilor legate de acest proiect. 

Dl. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  16 voturi pentru, iar dl.Viceprimar Dragan O.C. nu participă  la deliberare. 
Se trece la punctul 8 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 30/21.02.2023 privind: aprobarea 

proiectului 5. Renovare energetica a clădirilor publice din Municipiul Tecuci - Casa seniorilor 
tecuceni spre finantare în cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă  si a cheltuielilor legate 
de acest proiect. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  16 voturi pentru, iar dl.Viceprimar Dragan O.C. nu participă  la deliberare. 
Se trece la punctul 9 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 31/21.02.2023 privind: aprobarea 

proiectului Renovare energetica a clădirilor publice din Municipiul Tecuci - Şcoala Generala Nr. 10 
Dimitrie Sturdza - Corp C7 spre finantare în cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă  si a 
cheltuielilor legate de acest proiect. 

D1. Preşedinte de edinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
D-na Paraschiv M.M. - Am mai spus, vă  rog să  transmiteţi, şcoala se numeşte: Şcoala Gimnazială  

Dimitrie Sturdza, nu se mai numeşte generală  de pe vremea lui N.Ceauşescu. 
D1. Primar - Aceeaşi problemă  o avem şi la Gradiniţa Ion Creangă. Ea nu se mai numeşte Ion 

Creangă  dar nu sunt probleme pentru că  în extrasul de carte funciară  scrie exact obiectivul. 
Se supune Ia vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (17) voturi pentru. 
Se trece Ia punctul 10 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 32/21.02.2023 privind: aprobarea 

proiectului 4.Renovare energetica a clădirilor publice din Municipiul Tecuci - Gradinita Prichindel 
spre finantare în cadrul Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă, şi a cheltuielilor legate de acest 
proiect. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
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Se trece la punctul 11 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 33/21.02.2023 privind: aprobarea 
Regulamentului de acordare a premiilor în bani, cuplurilor care au împlinit 50 de ani de căsătorie 
neîntreruptă. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (17) voturi pentru. 
Se trece la punctul 12 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 34/21.02.2023 privind: aprobarea 

Programului de activităţi culturale al Municipiului Tecuci, aferent perioadei aprilie - decembrie a 
anului 2023. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la punctul 13 aI ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 35/21.02.2023 privind: asigurarea 

gratuităţii pentru elevii cu domiciliul stabil în Municipiul Tecuci, care utilizează  transportul public 
local de persoane efectuat de către operatorul COMPANIA DE UTILITAŢI PUBLICE TECUCI 
S.R.L. şi aprobarea Procedurii de acordare a acestor facilităţi. Completarea Anexei nr. 6.1 - Tarife 
de Călătorie, din Contractul de delegare a gestiunii serviciului public de transport local de persoane 
prin curse regulate în Municipiul Tecuci nr. 32594/22.06.2022. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
D1. Primar - Este un amendament al domnului Viceprimar, cu privire la introducerea gratuităţii şi 

pentru pensionari, persoanele cu handicap grav şi accentuat, amendamentul în principiu este bun numai că  
nu putem să-1 introducem în proiectul acesta, trebuie să  facem un proiect nou, în care să  avem alte 
documentaţii făcute. 

D1. Pascal R. - Era mai simplu să  facem de la început pentru toate categoriile. M-am uitat pe 
motivaţia trimisă  de cei de la compartiment. La mapă, la documentaţia de fundamentare nu am văzut acel 
studiu de care face menţiune în acest răspuns. Am şi o întrebare câţi elevi sunt cu domiciliul în Municipiul 
Tecuci? 

D1. Viceprimar Drăgan O.C. - Într-adevăr în ceea ce mi-a răspuns mie compartimentul de 
specialitate ar trebui să  conţină  un referat de aprobare cu numărul de elevi existenţi la fiecare şcoală. 

D1. Primar - Unul este numărul de elevi per total şcoală  în Municipiul Tecuci şi altul este numărul 
de elevi care pot beneficia de transport gratuit, pentru că  pot beneficia de transport gratuit doar cei care fac 
cerere, iar eu sper ca luna viitoare să  votăm şi pentru pensionari. 

D1. Viceprimar Drăgan O.0 - Este de adăugat proiectul votat de noi, împreună  cu dl. Radu, 
iniţiator al acelui proiect cu cetăţenii de onoare, pe care noi 1-am votat în acest consiliu anul trecut în 202 1 
sau 2022 în care tot aşa aveau transport gratuit, sau veteranii de război, într-adevăr la Tecuci la DAS la ora 
actuală  se regăsesc şi pentru că  eu am căutat numărul de persoane cu handicap grav. 

D1. Primar - Pentru pensionari trebuie să  facem o comisie sau să  facem o analiză  împreună  cu 
aparatul de specialitate să  vedem şi până  la ce limită  de pensie dăm gratuitate, că  nu mi se pare normal ca 
celui care are 5.000 lei - 6.000 lei să-i mai dai şi gratuitatea. Trebuie să  fie până  Ia urmă  o facilitate 
socială. 

D1. Viceprimar Drăgan O.0 - Amendamentul a fost o propunere care trebuia discutată. 
D1. Primar - Amendamentul e ok, direcţia e bună, eu sper ca la şedinţa din luna martie să  avem la 

mapă  şi proiectul pentru persoanele care vor beneficia de transport. 
D1. Viceprimar Drăgan O.0 - Elevii care nu vor beneficia de transport, de exemplu care sunt de pe 

Str. Gh. Petraşcu şi merg la Liceul agricol. 
D1. Primar - După  ce vor veni cele 4 autobuze electrice vom putea extinde transportul şi pe Str. 

Gh. Petraşcu. Proiectul cu pensionarii îl facem cât putem de repede, cel cu extinderea reţelei nu-1 putem 
face decât în momentul în care avem masini. 

D1. Radu V. - Am remarcat şi eu acel amendament, cred că  e de actualitate, dar probabil va trebui 
să-1 faceţi diferenţiat pentru că  sunt alte criterii acolo. Sunt perfect de acord să  vedem ce categorii. 
Cetăţenii de onoare intră  prin regulamentul lor propriu în gratuităţi, trebuie să  le coroborăm. Gratuitatea 
transportului elevilor, a celor domiciliaţi în Tecuci necesită  o procedură  atentă  de acordare a acestor 
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facilităţi, care să  fie corelată  cu necesitatea îmbunătăţirii activităţii instructiv - educative şi a iiecvenţei 
elevilor. Noi nu facem lucrul acesta mai ales de dragul de a plimba copii de colo până  colo. Oricum ar fi 
bine să  mai meargă  i pe ios că  intervine şi partea aia de deplasare, de mişcare, dar facem această  facilitate 
în intenţia de a asigura prezenţa la cursuri, frecvenţa lor şi ridicarea calităţii învăţământului. 

Este o dorinţă  pe care o exprim aici în mod foarte clar alături de atenţia mare la cum se va derula 
această  activitate pentru care unitatea teritorială  administrativă  plăteşte nişte bani mulţi. Nu o facem de 
dragul de a avea ei o oportunitate să  vină  cu autobuzul şi ei să  vină  cu maşinile, să  vândă  biletul. Am avut 
discuţii cu mai mulţi elevi şi sunt atât de bine informaţi, ştiau că  astăzi se aprobă, ştiau cam în ce condiţii şi 
au început : pot să  vând biletele? Pot să  fac şi eu un ban? Pot să  merg pe jos că  eu stau la distanţă  mică? 
Pot să  iau abonamentul de la altul? Deci regulamentul să  fie perfecţionat atunci când apar nişte probleme. 

D1. Primar - Am aprobat proiectul numărul 3 cu privire la un sistem inteligent privind 
managementul traficului la nivelul municipiului Tecuci. Acest sistem prevede dotarea autobuzelor, a 
celor 4 existente şi a celor 4 care vor veni, cu sisteme performante de bilete şi toate cele, inclusiv o să  
încercăm să  introducem aceste abonamente electronice, ca să  monitorizăm fiecare cursă. 

D1. Radu V.- Să  avem cod QR, ca la tren. 
D1. Primar - O să  vedem. 
D1. Primar - Până  vom implementa acest sistem, vom merge pe eliberarea de abonamente 

nominale, prin care elevul, alături de buletin sau carnet de elev, ce vor avea ei, un document prin care 
pot atesta identitatea, să  nu poată  fi date aceste abonamente de la unul la altul. Dar având în vedere că  
ele sunt totuşi abonamente pentru elevi nu cred că  vor putea circula bunicii sau mai ştiu eu altcineva, 
pentru bunici probabil că  o să  avem alte categorii de abonamente, poate schimbăm o culoare la ele şi o 
să  fie mai uşor de identificat de către conducătorii auto şi de către cei care monitorizează  partea aceasta 
de transport. 

Dl. Radu V.- In sistem electronic. 
Dl. Viceprimar Drăgan O.C.- Pot spune că  sistemul propus de dumneavoastră  este implementat de 

3 ani de echipa de robotică  Thobor, pe care o reprezint, astfel încât scanează  codul QR, arată  inclusiv 
faţa elevului spune în ce clasă  este şi ce abilităţi are. Este implementat şi-1 puteţi găsi pe Google Play 
scrie exact Thobor, este implementat la nivelul Tecuciului de mult timp şi poate Primăria Tecuci o să-1 
cumpere, de 3 ani este implementat. 

D1. Pascal R.- Este şi Ordonanta de Guvern nr 168/2022 la articolul 40 în care elevii, U.A.T.-ul 
poate fi decontat prin I.S.J. de la Minister, 50 lei pe lună  aferent fiecărui elev. 

D1. Primar - Incercăm să  recuperăm banii aceştia ca impactul să  fie căt mai mic pe bugetul nostru, 
bine ar fi fost ca la şedinţa care s-a încheiat la ora 14 la Consiliul Judeţean, autorităţile judeţene să  ne fi 
acordat şi nouă  nişte sume mai consistente faţă  de ceea ce ne-au repartizat, dar din păcate asta este... 

Dl. Radu V.- La ce Judeţ  vă  referiţi? 
Dl. Primar - La judeţul Galaţi, de acolo primim... La ora 14:00 a fost o şedinţă  a Consiliului 

Judeţean prin care s-au aprobat repartizarea de sume şi spre dezamăgirea mea este a nu ştiu câta oară  la 
preluarea acestui mandat, ca sumele pe care le primeşte municipiul Tecuci la Consiliul Judeţean sunt 
similare cu ale unei comune de dimensiuni mici. Este regretabil că  suntem echivalaţi cu o comună  de 
dimensiuni mici, nevoile şi lucrările pe care vrem să  le facem totuşi sunt de calibrul unui municipiu, dar 
ce să  spun?! 

D1. Secretar General Borşan George - Deci retrageţi amendamentul ? Nu are aviz de la comisie. 
Dl. Viceprimar Drăgan O.C.- Da. 
Dl. Preşedinte de şedinţă, Leonte I - Supunem la vot Proiectul de hotărâre nr. 35/21.02.2023 

privind: asigurarea gratuităţii pentru elevii cu domiciliul stabil în Municipiul Tecuci, care 
utilizează  transportul public local de persoane efectuat de către operatorul COMPANIA DE 
UTILITAŢI PUBLICE TECUCI S.R.L. şi aprobarea Procedurii de acordare a acestor facilităţi. 
Completarea Anexei nr. 6.1 - Tarife de Călătorie, din Contractul de delegare a gestiunii 
serviciului public de transport local de persoane prin curse regulate în Municipiul Tecuci nr. 
32594/22.06.2022., aşa cum a fost transmis în forma iniţială. 

Se înregistrează  unanimitate (17) voturi pentru. 
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Se trece la punctul 14 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 43/21.02.2023 
privind:inchirierea unui imobil situat în Tecuci, str. Gheorghe Peraşcu nr. 64. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la punctul 15 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 36/21.02.2023 privind: 

modificarea H.C.L. Tecuci nr. 101 din 28.07.2022, referitoare la solicitarea transmiterii imobilului 
situat în Tecuci, str. Costache Racoviţă  nr. 29 (actual 22) - CF 116119, judeţul Galaţi, din 
domeniul public şi privat al statului i din administrarea Ministerului Apărării Naţionale în 
domeniul public şi privat al municipiului Tecuci şi în administrarea Consiliului local al 
municipiului Tecuci. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la punctul 16 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 37/21.02.2023 privind: 

aprobarea vânzării directe a imobilului (construcţie şi teren) situate în Strada Ştefan Cel Mare nr. 
21. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
D1. Primar - Sunt în sală  cei care solicită  acest lucru, vă  rog să  spuneţi câteva cuvinte... 
D-na Apostu Emilia - Sunt chiriaş  al acestui imobil din 1979, nu am cerut nici un ajutor de la 

Primăria Tecuci pentru întreţinerea acestui imobil, o perioada de 43 de ani, îmi doresc să-1 pot cumpăra 
deoarece suntem în vârstă  şi dacă  aţi observat soţul meu este bolnav. 

D1. Primar - Am o întrebare: de ce nu aţi făcut această  solicitare mai devreme deoarece legea 
permite chiriaşilor? 

D-na Apostu Emilia - Am crescut 4 copii, dintre care am avut un băiat care la 16 ani s-a 
imbolnăvit foarte grav... 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Vă  dorim multă  sănătate! 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la punctul 17 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 38/21.02.2023 privind: 

modificarea anexei nr. 3 la HCL nr. 119/26.08.2010, referitor la delegarea gestiunii serviciului de 
alimentare cu apă  şi de canalizare. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (17) voturi pentru. 
Se trece la punctul 18 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 39/21.02.2023 privind: 

aprobarea instituirii dreptului de uz şi servictute de trecere, în favoarea Societăţii Distribuţie 
Energie Electrică  România SA, pentru o suprafaţă  de 399/56 mp de teren situat în municipiul Te 
cuci. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
D1. Primar - Aveam o menţiune şi o să  vreau să  o verific, aceste proiecte pe care noi le votăm cu 

privire la dreptul de servitute către electrica pentru că  ele au drept de servitute prin lege, nu ştiu la ce 
mai solicită? A mai fost discuţia aceasta, eu am discutat inclusiv cu cei de la la electrica, părerea mea 
este că, ceea ce stabileşte deja legea noi degeaba mai venim cu o hotărâre de Consiliu local pentru că  noi 
nu putem schimba nici în plus nici în minus decât ceea ce prevede legea şi din moment ce ei au drept de 
servitute prin lege eu nu înţeleg de ce ne mai solicită  electrica aceste hotărâri. Ştiu că  aceeaşi problemă  
era şi la Municipiul Galaţi, am vorbit cu domnul Primar de acolo şi el avea aceeaşi nelămurire pentru că  
nu în toate judeţele se solicită  astfel de hotărâri. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (17) voturi pentru. 
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Se trece la punctul 19 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 40/21.02.2023 privind: 
acordarea avizului Consiliului Local al Municipiului Tecuci, pentru prestarea activităţilor de 
transport funerar de paradă  S.C. SERVICII FUNERARE ELENA S.R.L. Tecuci. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  1 6 voturi pentru şi 1 ,,abţinere (dl.Radu V.). 
Se trece la punctul 20 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 41/21.02.2023 privind: 

acordarea avizului Consiliului Local al Municipiului Tecuci, pentru prestarea activităţilor de 
transport funerar de paradă  Asocieţiei De Ajutor Reciproc Pentru Decese Muncitorul Tecuci. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la punctul 21 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 42/21.02.2023 privind: 

închirierea pajiştilor permanente aflate în proprietatea UAT Municipiul Tecuci, în anul 2023. 
D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la Completarea ordinii de zi, prin Dispoziţia nr. 516/27.02.2023, cu următoarele 

proiecte de hotărâre: 
Se trece la punctul 1 al completării ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 45/27.02.2023 privind 

modificarea Hotărârii Consiliului Local Tecuci nr. 204 din 22.12.2022 privind aprobarea 
documentaţiei tehnico - economice pentru obiectivul de investiţii: MODERNIZARE STRAZI 
ETAPA 11 -LOT 4 - Municipiul Tecuci, Judeţul Galaţi. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 

Se trece la punctul 2 al completăriiordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 46/27.02.2023 privind 
modificarea şi completarea Regulamentului de aplicare a taxei de salubrizare pentru persoane fizice şi 
juridice din Municipiul Tecuci. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
Se trece la punctul 3 al completării ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 47/27.02.2023 privind 

Programul de sterilizare gratuită  a câinilor fără  pedigree, cu stăpân, la nivelul Municipiului Tecuci 
şi Procedura de subvenţionare a sterilizării şi microcipării câinilor de rasă  comună  fără  pedigree, cu 
stăpân şi a modelului de Contract de prestări servicii între Primăria Tecuci şi cabinetele veterinare 
care doresc să  se inscrie în Programul de sterilizare gratuită  a câinilor fără  pedigree, cu stăpân, la 
nivelul Municipiului Tecuci. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I.- Dă  citire proiectului de hotărâre. 
Se supune la vot proiectul de hotărâre. 
Se înregistrează  unanimitate (1 7) voturi pentru. 
D1. Primar - Aş  vrea să  stabilim o dată  săptămâna viitoare, să  ne putem găsi cu toţii, să  discutăm 

despre terenul de la unitatea militară  şi despre terenul pe care U.A.T.-ul îl are în partea de nord a 
municipiului, pentru că  există  o cerinţă  mare de teren la acest moment din partea multor investitori 
pentru amplasarea de capacităţi de producţie energie verde, adică  panouri fotovoltaice, U.A.T. 
Municipiul Tecuci deţine în partea de nord, nord-est a municipiului, o serie de terenuri pe care eu cred 
că  am putea să  le valorificăm. Din analiza pe care am facut-o în piaţă  se închiriază  undeva de la 1 500 
până  la 2.000 EUR pe an, pe hectar. Noi acolo avem undeva la vreo 100 hectare. Spun în prima fază  la 
1 00 de hectare, pentru că  noi suntem în faza în care finalizăm partea de intabulare pe aceeaşi zonă  şi 
după  ce finalizăm intabularea există  posibilitatea ca terenul care efectiv rămâne în proprietatea 
U.A.T-ului să  crească  şi atunci eu spun că  există  posibilitatea să  ajungem chiar la aproape 200 de 
hectare pe care o să  le avem. In zona respectivă  este de regulă  teren categorie 4, nu este un teren foarte 
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productiv el este în principal dat ca şi păşune, dar există  o lege nu ştiu să  vă  spun la momentul acesta 
legea, însă  a fost aprobată  anul trecut şi permite montarea de panouri fotovoltaice pe aceste terenuri cu 
destinaţie de pajişti pentru că  este păcat să  stăm cu atât teren şi sa nu-1 fructificăm. 

Aceeaşi chestiune o avem şi la unitatea militară  şi aş  vrea să  ne găsim împreună  să  vedem ce 
decizie luăm cu acest teren. In prima fază, este să  căutăm să  îl dăm sub formă  de concesiune, pentru că  
concesiunea nu înseamnă  vânzare şi atunci putem să  punem nite condiţii în contractele de concesiune 
cu privire la numărul de angajaţi, cumva să  stimulăm investitorii, practic investitorii să  vină  la Tecuci şi 
pentru că  există  o nevoie acerbă  de locuri de muncă. Noi trebuie să  ne facem datoria de a încerca să  
încurajăm companiile, poate locale care vor să  vină  să  investească  într-o nouă  capacitate de producţie 
sau eu ştiu de servicii pentru ai încuraja să  angajeze cât mai mulţi oameni, pentru că  probabil ştiţi că  o 
parte din impozitul pe venit din salarii se face venit la bugetul U.A.T.-ului şi atunci eu cred că  decât să  
stăm cu nişte terenuri în stadiul în care sunt la acest moment, ele stau aşa dintotdeauna de când au fost 
preluate de la unitatea militară, decât să  le păzim ca să  nu se mai arunce gunoaie pe ele, decât să  
cheltuim bani cu ele, eu zic că  ar trebui să  gândim împreună  o variantă  cu aceste terenuri că  e păcat să  le 
ţinem. Le ţinem, ok mai păstrăm din punctul meu de vedere 2,3,4,5 loturi câte credem noi că  ne sunt 
necesare unor investiţii, dar sunt şi foarte multe loturi pe care le ţinem degeaba. Dacă  vă  aduceţi aminte 
anul trecut sau acum 2 ani am venit cu propunerea vânzării a unui imobil la unitatea militară  care era 
într-o stare avansată  de degradare, astăzi este într-o stare şi mai mare de degradare faţă  de atunci şi dacă  
o să-1 ţinem aşa o să  cheltuim bani cu demolatul acestuia. Este vorba de un imobil de pe aleea 
principală, unde ne-a venit săptămâna trecută  aprobarea de construcţie de blocuri noi A.N.L. 

Gândiţi-vă  că  o să  începem probabil ori anul acesta ori anul viitor, construcţia de noi blocuri 
A.N.L. Acest bloc este într-o stare destul de avansată  de degradare, iar în partea cealaltă  de bloc vom 
construi noile locuinţe nZEB prin PNRR, haideţi să  hotărâm ce facem până  la urmă  cu cu acea 
construcţie, căci şi aşa dacă  ne acuzăm unii pe alţii nu cred că  e constructiv. Eu cred că  trebuie să  
identificăm împreună  o decizie şi să  ne-o asumăm, că  vrem să-1 vindem, îl vindem, că  vrem să-1 
demolăm, îl demolăm, dar vă  mai spun o chestiune: la momentul acesta e deschis tot pe acolo, urcă  care 
vrea cum vrea, să  ferească  Dumnezeu se întâmplă  ceva, nu e în regulă. Adică  sunt nişte chestiuni la care 
trebuie să  ne gândim ce vrem să  facem cu aceste zone. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I - Punctul Informări, interpelări, petiţii - la mapă  aţi avut 
două  adrese, aş  vrea dacă  sunteţi de acord să  le pomenim, dacă  aveţi un punct de vedere, discutăm. 
• Adresa nr. 1 1 1/CL/16.02.2023 emisă  de Direcţia de Asistenţă  Socială  Tecuci privind cererea 
domnului Dantis George Emanuel înregistrată  sub nr. 32/12.01.2023, dacă  aveţi ceva de spus în 
legătură  cu această  adresă. 

D1. Primar - Este şi Domnul Danţiş  aici, cu care am avut o serie de întâlniri, să  zic în ceea ce 
priveşte această  solicitare. Nici eu nu am absolut nimic împotrivă  cu această  solicitare dar vă  adresez 
următoarea întrebare şi i-am pus această  întrebare şi domnului Danţiş, la nivelul Municipiului Tecuci 
sunt 800 de persoane cu handicap grav. Spuneţi-mi şi mie cum să  tratăm în mod echitabil pe toată  lumea 
când vor solicita toţi sume de bani de la Consiliul local? de unde să  le dăm? Eu nu am o problemă  să-1 
ajut pe domnul Danţiş  , am găsit o variantă  pentru cei 8.000 lei pe care dânsul îi solicită, sper eu să  fie 
una echitabilă, dar vă  întreb dacă  sunteti de acord să  îi acordăm domnul Danţiş  suma pe care o solicită, 
dar data viitoare la următoarea şedinţă  o să  vină  şi alt cetăţean, ce putem să  le spunem că  domnului îi 
dăm şi celorlaţi nu? Suntem puşi într-o într-o postură  destul de complicată, vorbim totuşi de 800 de 
persoane cu handicap grav, eu cu domnul Danţiş  am purtat această  discuţie, vă  rog domnul Danţiş  dacă  
vreţi să  interveniţi. 

D1. Danţiş  E. - Vroiam să  îi mulţumesc domnului Borşan la care am fost în audienţă, vreau să-i 
mulţumesc în numele soţiei care nu este aici fiindcă  i-a adus la cunoştinţă  că  se fac copii, dar nu aşa. 
Adică  nu ştiu ce vină  avem noi că, copilul s-a născut cu dizabilităţi, nu avem nici-o vină, aşa că  
mulţumim domnului Borşan că  ne-a adus la cunoştinţă  că, copii se fac dar nu aşa... deci repet copii nu se 
fac cu dizabilităţi, dînsul ne-a adus la cunoştinţă  să  dăm în judecată  medicul ginecolog care a 
supravegheat sarcina, vreau să-i spun că  această  boală  genetică  poate apărea oricând nu se vede din 
burta mamei, ca să  o spun pe termeni populari de aceea se zbat acum medicii din toată  ţara să  se bage 
un scrining , nu ştiu cum îi spune, deci nici medicul care a supravegheat sarcina nu cred că  ar avea vreo 
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vină  ca să-1 putem da în judecată. Acum dânsul ne-a spus că  nu sunt bani. Primăria Tecuci nu are decât 
pentru a plăti gazele, lumina, pentru Şcoli şi pentru a îirmormânta persoanele care cad pe stradă  şi mor, 
ajutor pentru îrimormântarea acestora - suma de 2.000 lei... Am vrut să-i mulţumesc domnului Borşan, şi 
ne-a mai spus că  de vină  pentru că  acest ajutor de urgenţă  nu ni se acordă  sunt cei 19 consilieri împreună  
cu domnul Primar care nu vor să  facă  un amendament să  se supună  la vot. 

D1. Primar - In general Primarul se face vinovat de toate... 
D1. Danţiş  E. .- Vă  spun că  dînsul chiar la începutul şedinţei, ne-a adus la cunoştinţă  că  aceasta 

va fi înregistrată  cu telefonul dânsului personal. 
D1. Primar - Daţi-mi voie să  fac o completare pentru toţi. Există  un H.C.L. aprobat prin 

20 1 7- 20 1 8 prin care Consiliul local a mandatat Primarul Municipiului Tecuci de a acorda ajutoare de 
urgenţă  în cuantum maxim 3.000 lei din cee ce îmi aduc aminte. Asta a fost şi propunerea pe care am 
iăcut-o domnului Danţiş, să-i acordăm din partea Consiliului local prin Primarul Municipiului Tecuci 
suma de 3.000 lei, iar diferenţa pînă  la 8.000 lei să  caut o variantă  printr-o asociaţie, să-i dăm o mână  de 
ajutor. Eu cred că  este calea cea mai onorabilă  şi calea cea mai bună  pentru pentru a-1 ajuta pe acest om 
care este la necaz şi să  fim echilibraţi şi faţă  de ceilalţi semeni ai noştri din Municipiul Tecuci care la 
rândul lor au tot felul de nevoi speciale pentru că  nu este uşor de a avea în grijă  o persoană  cu 
dizabilităţi. Dacă  aveţi dumneavoastră  consilierii locali altă  propunere eu mă  adaptez la ceea ce spuneţi 
dumneavoastră. 

D1. Danţiş  E. - Am vrut să  spun că  îmi cer scuze că  am apelat la dumneavoastră  şi am cerut 
acest ajutor de urgenţă, deoarece domnul Borşan mi-a sugerat să  nu mai apelez la Primăria Tecuci ci să  
apelez la O.N.G.-uri şi a zis că  cei care trebuie să  ajute astfel de persoane sunt O.N.G.-urile nu Primăria 
Tecuci. Mai mult mi-a cerut şi cererile iăcute către O.N.G.-uri. A zis că  vrea dânsul să  le verifice, cu ce 
ocazie nu ştiu. 

D1. Secretar General Boran George - Domnul Danţiş  deja a mai beneficiat de un ajutor din 
partea Primăriei Tecuci de 200 milioane lei vechi, în anul 2019, deci am mai dat 200 milioane şi mai 
solicită  încă  87 milioane. In total după  ce v-a fi acordat acest ajutor o să  fie un ajutor de 300 milioane 
lei. Eu într-adevăr i-am sugerat domnului Danţiş  să  se adreseze O.N.G.-urilor, ştiu că  există  ONG-uri de 
profil şi dacă  există  cereri care i-au fost respinse în vederea acordării ajutorului. Eu nu sunt iniţiator de 
proiect de hotărâre, vă  rog să  iniţiati proiect de hotărâre oricare dintre dumneavoastră. 

D1. Dragan O.C. - 	Am în familie un nepot cu sindromul atrofie musculară  spinală. 
Nu v-aţi fi dorit vreodată  domnule Borşan să  aveţi în familie asemenea cazuri. Pentru un copil cred că  
dacă  1-aţi fi văzut, aţi fi plăns şi n-aţi fi fost atât de sarcastic. Orice sprijin care poate fi dat este 
binevenit. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Noi Primăria sau Consiliul local, de fapt Consiliul local ar 
trebui să  aprobe şi să  aplice, fiecare chestiune ar trebui să  aiba un Regulament de aplicare. 
Curtea de Conturi când vine, vine şi judecă  raportul dintre inexistenţa acestui Regulament şi 
interpretarea pe care o dăm noi legii iar sumele sunt imputabile. 

D1. Primar - Mai putem face o chestiune: să  facem o modificare la Regulamentul vechi, prin care 
se mandatează  Primarul să  acorde ajutoare, sume de maxim 3000 lei, să  ducem suma în 5.000 lei, să  
putem să  dăm 5.000 lei şi 3000 de lei să-i luăm la un O.N.G. 

D1. Secretar General Borşan George - In funcţie de gravitate, pentru că  domnule viceprimar ştiţi 
că  sunt cetăţeni pe stradă  care sunt găsiţi morţi, în gară, pentru care trebuie să  intervenim urgent, să  
cumpărăm sicriu transport i tot ce este nevoie. 

D1. Primar - Din acest H.C.L. să  ştiţi că  anul trecut am dat câteva ajutoare de urgenţă  pentru 
câteva înmormântări, pentru persoanele aflate în dificultate şi cred că  am mai dat un ajutor pentru o 
familie căreia i-a ars casa. A nu se înţelege că  prin H.C.L. face Primarul ceea ce vrea, cum vrea, pentru 
că  am mai auzit la un moment dat nite discuţii i nu cred că  se cade să  analizăm aşa. 

D1. Danţiş  E. - Vroiam să  vă  mai spun că  domnul Borşan ne-a adus şi la cunoştinţă  că  acel ajutor 
care 1-am primit în ianuarie 2019-2020, v-a avea dumnealui grijă  în luna martie când va veni Curtea de 
Conturi la Primăria Tecuci să  se impună  acelora care 1-au dat, deci ceea ce vă  spun acuma, vă  spun că  
nu sunt doar vorbe aruncate de mine sunt cuvintele domnului Borşan, există  înregistrare audio la 
audienţă, la care a participat şi soţia mea iar dânsul în aceeaşi şedinţă  în loc să  ne întrebe ce problemă  
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avem, îi dicta doamnei secretar, că  am întrebat cine e doamna care participă  la audienţă  şi a spus că  e 
doamna secretară  a dânsului şi îi dicta mereu că  domnii declară, domnii declară, nu ştiam că  mai nou 
acuma când mergem la Primărie declarăm, nu spunem problemele care le avem de spus. Vă  mulţumesc 
şi îmi cer mii de scuze. 

D1. Ursulică  C. - Omul este la necaz, a mai primit sprij in, are nevoie de sprij in, cei care trebuie 
să-şi facă  treaba sunt cei de la asistenţa socială, să  facă  anchete pertinente, cu ceea ce are acasă, nu cred 
că  este un sărac! Sunt oameni care nu au nimic, el se descurcă, Primăria nu este casa de ajutor social. 
Este nevoie, trebuie să  ajutăm, faceţi Regulamentul propuneţi să-1 aprobăm... Sunt oameni la necaz şi 
banii trebuie justificaţi. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Orice sponsorizare, orice donaţie, orice contribuţie trebuie 
justificată. 

D1. Danţiş  E. - Eu nu vreau aceşti bani, eu am pus deja factura proformă, eu vreau dispozitivul, 
nu banii. 

Dl. Preşedinte de edinţă, Leonte I. - 	Eu v-am înţeles, nu s-a pus problema inexistenţei 
documentelor la dumneavoastră. 

D1. Ursulică  C. - Primim întrebări pe seama stării drumurilor, cauzate de intervenţia de 
schimbarea a ţevilor de apă  şi canalizare în municipiul Tecuci. Problema este mai veche, când a început 
lucrarea a venit domnul Fotea de la Galaţi cu directorul de la votare la domnul Hurdubae, a solicitat să  
predăm amplasamentul - întreg oraşul, deci se practică  pe cartiere, pe străzi, 1-am predat tot oraşul, mai 
mult de atât i-am scutit de cei 30 % din valoarea contractuală  a proiectului care era garanţie, prin care se 
angaja că-1 aduce în starea iniţială. In Consiliul Iocal, sunt consilieri care au fost şi în mandatul trecut, 
au votat această  scutire. Este un fapt lăudabil că  avem reprezentanţi la Apă  Canal, pe domnul 
Viceprimar care 1-a votat şi mai avem şi pe domnul fost director la C.U.P., Mihai Martin şi poate să  dea 
o mână  de ajutor la solicitarea cetăţenilor nu să  strige: ce faci domnule Primar? 

D1. Primar - O să  vă  răspund punctual cu ce se întâmplă, cu privire la lucrările din zona centrală  
pentru că  acestea sunt cele mai dureroase la acest moment pentru cetăţeni, la acest moment se lucrează  
la refacerea carosabilului afectat până  în zona Gălbenuş , pentru că  intervenţia este minoră  e un maxim 
1 m lăţime umblat în carosabil şi refacerea se va face mai uşor, de la Gălbenuş  şi până  la Dimitrie 
Hârlescu intersecţia către Satul Nou - după  Pompieri se va rade tot asfaltul şi o să  turnăm asfalt nou. 
Vremea ne permite să  lucrăm într-un mod mai lent faţă  de cât ne-am fi dorit. Tot acelaşi lucru se va 
întâmpla şi cu zona Elena Doamna pentru că  se va freza tot asfaltul de la pod până  la intersecţia cu 
Profiriu şi vom turna un covor asfaltic nou, pentru că  zona respectivă  şi aşa era afectată  de calitatea 
infrastructurii rutiere şi o să  venim cu un covor asfaltic nou şi pe acea zonă. Eu estimez că  până  luna 
viitoare toată  zona centrală  i inclusiv partea de la pod Bălcescu către intersecţia cu Profiriu să  fie 
finalizată, iar după  Paşti să  intrăm pe această  zonă  de aici de la Casa de Cultură  până  la Dimitrie 
Hârlescu pentru că  trebuie făcută  şi această  lucrare. Totodată  vreau să  reţineţi faptul că  prin programul 
operaţional regional 2021 - 2027 U.A.T. Municipiul Tecuci are în jur de 12 milioane de euro pe partea 
de mobilitate urbană  cu care vom intra la modernizat să  zic aşa toată  zona centrala a municipiului şi 
trotuarele pentru că  atât ni se permite prin această  linie de finanţare, o să  ne ducem cât ne ajung banii să  
zic aşa, cât mai mult către Dimitrie Hârlescu, dincolo de Şcoala 1 0 şi cât mai mult pe Gheorghe Petraşcu 
pentru că  pe Gheorghe Petraşcu există  până  la Cina un pavaj ceva mai vechi, calitatea acestuia nu este 
extraordinară, o să  încercăm tot prin acest proiect să  îngropăm tot ce înseamnă  cabluri de curent şi de 
internet, telefonie, astfel încât să  dăm zona de centru să  arate şi ea a oraş  modern. Partea de centru 
vreau să  o facem doar cu granit, celelalte părţi, Gheorghe Petraşcu şi să  vedem până  unde ne propun 
proiectanţii să  ne extindem, o să  venim cu un pavaj ceva mai calitativ, să  se integreze practic vizual cele 
două  materiale granitul şi pavajul. Există  premisele totodată, printr-un program naţional de consolidare 
a clădirilor cu risc seismic să  obţinem câteva noi finanţări pentru clădirile din zona centrală  şi mă  refer 
aici la fostul Tribunal, Grădiniţa din parc, Bibliotecă  şi clădirea de lângă  Primărie practic, care nu arată  
deloc bine şi trebuie să-i facem o consolidare şi dacă  reuşim să  obţinem aceste finanţări zic eu că  centrul 
în general în Tecuci capătă  o nouă  culoare să  zic aşa, pentru a arăta mai civilizat. 

Astăzi Tecuciul nu arată  cum ne-am dori, dar sunt convins că  uşor-uşor cu ajutorul 
dumneavoastră, cu ajutorul celor din aparatul de specialitate vom mica lucrurile. 
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Din luna martie vom demara lucrările în zona de blocuri, interblocuri Gheorghe Petraşcu şi vom 
începe lucrările de la locul de joacă  de acolo, din zona Kaufland i ne vom duce în jos către Cina cu 
lucrările. Tot în luna martie vom începe trafîcul greu şi mă  refer aici la strada Tudor Pamfile care astăzi 
este într-o stare în care efectiv nu se mai poate circula dar nici nu avem pe ce pune un petec de asfalt 
pentru că  nu mai are fundaţie, această  stradă. Văd că  în continuare mai sunt tiruri de Moldova şi de 
Ucraina care mai tranzitează  această  zonă. Am înţeles de la colegii de la Poliţia locală, aceştia au nişte 
sisteme de navigaţie mai vechi şi nu au actualizată  noua centură. Din păcate Poliţia locală  nu are atribut 
de a opri în trafic astfel de camioane, singurul organ competent rămâne Poliţia municipală, care are un 
deficit major de Iucrători la rutieră. O să  încercăm prin montajele de indicatoare specifice să  limităm pe 
cât putem accesul în aceste zone, eu oricum cred că  de la momentul în care noua centură  a fost dată  în 
circulaţie trafîcul per total în municipiu a scăzut semnificativ şi dacă  ne dă  Dumnezeu sănătate şi reuşim 
să  facem anul acesta str. Matei Basarab, eu chiar cred că  intrăm într-o normalitate în ceea ce priveşte 
trafîcul în Municipiul Tecuci, pentru că  după  ce vom fînaliza şi zona de centru o să  trebuiască  să  facem 
un studiu serios cu privire la trafîcul din Tecuci, unde eu cred că  soluţia fînală  pe care specialiştii ne o 
vor prezenta va fî de creare de sensuri uriice. 

Există  posibilitatea ca zona 1 Decembrie să  devină  cu sens unic ori de la Turist către centru, ori 
din centru către zona centrală, dar asta se va face după  un studiu de trafîc, că  există  posibilitatea să  o 
păstrăm aşa cum este astăzi, dublu sens, adică  nu ne încăpăţânăm să  facem sensuri unice doar de dragul 
de a Ie face, noi trebuie să  luăm măsurile care se impun pentru a satisface nevoile cetăţenilor. 
Lucrăm la acest moment la elaborarea şi sper eu, cât de curând să  ne apucăm printr-o firmă  specializată  
să  lucrăm la înfiinţarea a două  parcuri fotovoltaice pentru Municipiul Tecuci care ne vor asigura 
consumul propriu la ceea ce înseamnă  iliuninatul public. Există  o fînanţare, prima pe care am aprobat-o, 
cred că  în august am aprobat-o în Consiliul local de modernizare a sistemului de iluminat public şi cred 
că  în următoarea perioadă  vom primi notifîcare de aprobare a acestui proiect şi acest lucru înseamnă  că  
jumătate din oraş  va fî modernizat de la iluminatul pe care îl avem astăzi către Iămpi inteligente cu led 
ceea ce v-a aduce, pe de o parte o scădere a consumului de energie, dar în aceeaşi măsură  fîindcă  
vorbim de o lumină  neutră  v-a creşte calitatea efectivă  a luminii pe care noi o vom resimţi şi eu cred că  
iarăşi este un plus pentru pentru noi ca Tecuci. Lucrăm şi se lucrează  intens de către colegii din aparatul 
de specialitate la un proiect de dotare a tuturor şcolilor cu echipamente pentru a reuşi să  ajungem Ia un 
standard cât mai ridicat, e un proiect care se ridică  undeva între 2 milioane jumătate şi 3 milioane de 
euro, pe care cu siguranţă  o să  încercăm să-1 aprobăm, dacă  nu săptămâna aceasta, săptămâna viitoare 
într-o şedinţă  extraordinară, pe care o putem face şi prin mij loacele tehnice omologate să  zic aşa, pentru 
că  am aprobat acum 2 luni noul Regulament care ne permite să  facem şedinţele şi de la distanţă, astfel 
încât să  nu mai creăm mereu probleme să  vă  chemăm de fîecare dată  când e nevoie, aşa cred că  oricine 
se poate retrage 5 minute, 1 0 din activitatea pe care o are să  votăm aceste proiecte. Tot în următoarea 
perioadă  sper să  semnăm şi cele 20 de milioane de lei pentru modernizarea străzilor din Municipiul 
Tecuci prin Programul Naţional Anghel Saligny şi tot prin Anghel Saligny estimez că  vom mai obţine o 
fînanţare, prin care trebuie să  facem modernizarea reţelelor de apă  şi canalizare, pentru că  în zona 
centrală  să  ştiţi că  lucrurile nu sunt deloc roz în ceea ce priveşte apa şi canalizarea. Am avut o serie de 
întâlniri cu cei de la Apă  Canal, investiţiile în apă  şi canalizare sunt destul de vechi şi ele vor crea 
probleme de acum încolo mult timp şi atunci dacă  tot avem aceste posibilităţi eu cred că  bine ar fî să  
obţinem aceste fonduri chiar dacă  creează  şi disconfort. 

O să  vă  ţin la curent cu toate activităţile pe care vrem să  le facem. Eu cred că  până  la acest 
moment Municipiul Tecuci este fruntaş  în rândul municipiilor care au accesat fonduri europene şi nu 
poate decât să  mă  bucure acest lucru, pentru că  este o muncă  susţinută  atât a aparatului de specialitate 
dar şi cu sprijinul dumneavoastră  a Consiliului local chiar dacă  ştiţi şi dumneavoastră  că  au mai fost 
câteva divergenţe la un moment dat ce ţin de ordin politic, eu cred că  totuşi am fost oameni maturi şi am 
reuşit să  depăşim aceste chestiuni pentru că  repet nu ţine nici de P.N.L., nu ţine nici de P.S.D., nu ţine 
nici de U.I.P.T., nici de orice altă  formaţiune politică, U.S.R. Nu ţine de o formaţiune politică  ca 
dezvoltarea municipiului Tecuci să  fîe condiţionată  cum bate un factor politic, eu cred că  trebuie suntem 
cu toţii tecuceni şi trebuie să  avem o strategie unitară, pentru că  vă  mai spun o chestiune dacă  
demografîa oraşului Tecuci continuă  în stilul de acum, eu vă  spun că  nici doamna profesor nu v-a mai 
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avea elevi, nici domnul Miron nu v-a mai avea clienţi, domnul Bîrzu nu v-a mai avea firme la care să  
ţină  contabilitatea, deci este un cerc vicios care ne afectează  pe toţi şi atunci noi trebuie să  gândim 
împreună  ce vrem să  facem, de asta v-am invitat săptămâna viitoare la o discuţie cu toţii să  vedem ce 
facem cu aceste terenuri de la unitatea militară, ce facem cu aceste terenuri din partea de nord a 
Tecuciului pentru că  este păcat să  treacă  timpul şi să  nu beneficiem de absolut nimic de pe urma acestor 
obiective şi dacă  dumneavoastră  aveţi alte idei sunt deschis la implementarea acestora. 

D1. Ursulică  C. - Domnul Primar să  aveţi în vedere toate cartierele, chiar şi cele mărginaşe, 
Cernicariul şi N. Bălcescu, care după  noile previziuni nu se bucură  de investiţii majore şi zona 
intrblocuri la fel şi aş  vrea să  vă  anunţ  că  de astăzi înainte putem să  luăm în derâdere robor-ul 
Managementul defectuos de la C.U.P care a dus la cheltuieli mari să  nu folosesc alţi termeni, s-a 
terminat aici. Au mai cumpărat 42 din licenţe pentru calculatoare având numai 1 2 în evidenţă, au 
cumpărat tehnică  scoasă  din circulaţie de la casare, etc. Pentru că  îl avem pe domnul director de la 
C.U.P., care sper să  fie pe măsura aşteptărilor, bani puţini efect maxim, în sensul pozitiv, să  ne spună  
dumnealui câteva din tarifele pe care le-a coborât cel puţin la jumătate, dacă  nu mai mult. Vă  rog 
domnule Costache. 

D1. Costache C.- La C.U.P., au fost multe probleme administrative şi probleme financiare. Am 
preluat C.U.P.-ul la şfârşitul anului cu 2 miliarde jumate pierderi şi undeva la 4 miliarde restanţe la 
facturi. Maşinile la-am găsit în starea în care au fost. 

D1. Primar - Cum staţi financiar la acestă  ora? 
D1. Costache C.- Avem facturi restante, aveam 4 miliarde la sfârşitul anului. Numai la telefonie 

mobilă  avem undeva la 500 milioane. 
D1. Primar - Cât este factura la telefonie mobilă  şi internet ? 
D1. Costache C. - Avem pe două  luni, 600 milioane. 
D1. Primar - Eu cred că  cea mai bună  variantă  domnule Costache este să  faceţi o plângere penală  

să  se facă  o expertiză  specializată  să  vedem exact cine se face vinovat. 
Dl. Secretar General Borşan George - De ce plângere penală  ? 
D1. Ursulică  C. - Solicitaţi Corpul de control pentru calcularea prejudiciului, apoi informăm... 
D1 Costache C.- Mainile de gunoi din 2016 nu mai au copiile conforme, Iicenţe, etc. 
D1. Secretar General Borşan George - C.U.P.-ul este în subordinea Consiliului local, faceţi o 

comisie mixtă  şi se vor constata aceste nereguli. 
D1. Costache C.- Am încercat şi fac reduceri la toate cheltuielile, de exemplu la vulcanizare de la 

4000 lei lunar am ajuns la 500 lei/ lună, la spălătorie de la 2700/lună, s-a ajuns la 400 - 500 lei lunar, 
deci unde am putut am redus drastic cheltuielile. 

D1. Primar - Aţi spus doar două: vulcanizarea şi partea de spălătorie, aceasta este o chestiune 
minoră  . 

D1. Primar - Eu voiam să  pun altă  întrebare, din două  chestiuni minore pe care le-aţi spus 
dumneavoastră, înseamnă  o economie anual, de vreo 1 miliard. Estimaţi ca la jumătatea anului, că  vom 
reuşi să  trecem pe plus? 

D1 Costache C. - Eu cred că  da, încerc. Am redus cheltuielile şi sper ca la jumătatea anului să  fim 
pe linia de plutire. Am avut probleme cu blocajul la motorină, la carduri, nu au fost bani şi acum vreau 
să  evit toate aceste neplăceri, să  avem bani de salarii, bani pentru motorină, pentru a întreţine maşinile 
etc. ,, 

Dl. Primar - Dumneavoastră  mai aveţi o sumă  de la vânzarea unui tractor pe care fosta conducere 
a facut-o, corect? 650 de milioane, corect? Ce vreţi să  faceţi cu aceşti bănuţi ? 

D1. Costache C. - Vrem să  cumpărăm o autoutilitară, este prinsă  la buget, autoutilitara e de folos. 
Vrem să  mai cumpărăm un microbuz, care să_] avem de rezervă, în cazul în care se defecte7ă, noi nu 
avem nici un microbuz de rezervă, avem 4 trasee - 4 maşini. 

D1. Primar - La ce valoare estimati cele două  achizitii ? 
D1 Costache C. - Maxim 40.000 eur. 
Dl. Pascal R. - Decât să  cumpăraţi unul să-1 ţineţi pe dreapta până  se strică, mai degrabă  îl 

închiriaţi . 
Dl Costache C. - Nu putem închiria. 
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D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I - Pentru licenţă  ANRSC trebuie să  aibă  şi Iicenţă  pentru a 
suplini în cazul când se defectează. 

D1. Primar - Când estimaţi că  40.000 eur îi veţi avea pentru achiziţii? 
D1. Costache C. - Eu sper să-i avem din economiile făcute, cam greu că  sunt multe de recuperat. 
D1. Primar - Sunt încezător că  suntem pe o direcţie bună, am mare încredere în conducerea 

C.U.P.-ului şi eu sper ca noua conducere să-şi facă  treaba. Să  avem şi un microbuz de rezervă. 
In aceeaşi măsură  sunt convins că  avem nevoie şi de o autoutilitară  pentru că  e nevoie de dotarea 

acestor companii. Noi anul trecut am cumpărat o autoutilitară  nouă  la Primăria Tecuci. Ea este 
funcţională  şi chiar îşi face treaba. Trebuie să  ne mai aplecăm un pic şi către aceste investiţii. Ne place 
sau nu ne place, ele trebuiesc facute pentru că  dotarea tebnică  a acestor companii de interes local trebuie 
făcută. Nu poţi să  faci performanţă  fără  să  ai şi maşini. Au mai fost discuţii pe care le-am avut inclusiv 
cu fosta conducere de la C.U.P., cu domnul Mihai Martin, cu privire la achiziţiile de autogunoiere. Nu 
cred că  mai are rost să  mai dăm bani pe autogunoiere, pentru că  estimez dacă  nu anul acesta la final 
probabil că  în prima parte a anului viitor toată  operarea în ceea ce priveşte salubritatea o să  o facă  un 
operator regional. Se lucrează  la caietele de sarcini, în prima parte se va scoate la licitaţie operarea 
gropii de gunoi de la Valea Mărului, care este gata şi eu cred că  anul acesta vom începe să  aducem 
efectiv, să  depozităm gunoiul către Valea Mărului, iar începând de anul viitor C.U.P.-ul să  rămână  cu 
partea de transport public local ş  cu partea de curăţarea străzilor, cu măturatul trotuarelor, cu măturatul 
străzilor, iar partea de salubritate după  cum vă  spuneam va fi preluată  de un operator la nivel regional 
pentru că  Tecuciul la fel ca şi celelalte localităţi din judeţul Galaţi, sunt în acest sistem de management 
integrat al deşeurilor SMITH cum se spune, la nivelul judeţului Galaţi şi eu sper să  fie funcţional cât de 
repede să  putem menţine tarifele pe salubritate, pentru că  e bine să  ştiţi şi acest lucru: luna aceasta în 
februarie s-au majorat tarifele de depozitare la Roşieşti cu 30 %. O să  facem nişte analize în ceea ce 
priveşte costurile pe care municipalitatea şi C.U.P.-UL le are în ceea ce priveşte această  parte de 
colectare şi transport a deşeurilor să  vedem ce se întâmplă  cu această  taxă  de salubritate, dacă  mai poate 
fi menţinută  Ia 12,15 lei sau trebuie să  o ajustăm. Deocamdată  nu ştim, e important că  se fac economii 
la Compania de Utilităţi Publice şi dacă  aceste economii vor continua, probabil că  n-o să  trebuiască  să  
actualizăm această  taxă  de salubritate. 

In luna mai, societatea respectivă  avea 9 miliarde pierdere. Eu am preconizat că  la sfârşitul anului 
acesta să  ieim Ia 1 miliard pe pierderi. La societatea respectivă  cu toate economiile care spun că  le-au 
făcut s-au dus la 2 miliarde. Acum la 1 miliard şi vă  pot dovedi şi de ce. M-a acuzat de încărcător, eu nu 
ştiu dacă  270 lei pe oră  e mai mare decât 350 lei pe oră, e făcută  achiziţa de domnul director nou. 
Cu abonamentele la vodafone e contractul ş  factura e făcut de vechea administraţie. Eu nu m-am dus 
acolo să  verific.A venit factură  pe 250 milioane. 

D1. Martin C.M. - Nu, eu am facturile aici, sunt 19.000 - 18.000 fară  TVA. 
D1. Primar - De ce vorbiţi fără  TVA? Dacă  dumneavoastră  veniţi să  ne justificaţi nouă  că  1 8.000 

lei fără  TVA , telefonie şi internet este o sumă  mica... 
Martin C.M. - GPS-uri, licenţe, camere. 
D1. Costache C. - Licenţe sunt pentru 40 de calculatoare, noi avem în dotare decât 12. 
Martin C.M. - Nu ştiu, eu nu am încheiat contract de licenţe. 
D1. Primar - Dumneavoastră  nu sunteţi vinovaţi, ceilalţi nu sunt vinovaţi şi noi tecucenii suntem 

cei care plătim. Banii aceştia pe care îi are Primăria nu sunt nici ai mei, nici ai dumneavoastră, sunt 
banii tuturor. Vă  întreb pe dumneavoastră, dar dumneavoastră  în calitatea pe care vremelnic aţi avut o 
de director, nu v-aţi pus întrebarea domnule dar nu-i cam mult 1 8.000 lei fără  TVA ? 

Martin C.M. - Intotdeauna. 
D1. Primar - Ce aţi făcut dumneavoastră? 
Martin C.M. - Cu cei de la vodafone am avut o relaţie foarte deficitară  şi poate să  o confirme şi 

domnul director de acolo, am avut o colaborare foarte defectuoasă  cu reprezentantul de acolo. 
D1 Costache C.- Deci am reuşit în primă  fază, pe partea de telefonie mobilă, de la 1 .700 euro, am 

ajuns la 1 .500 euro şi acum urmează  să  umblu la partea de internet şi licenţe. 

14 



D1. Primar - Dumneavoastră  aţi reuit în termen foarte scurt să  reduceţi la mai mult de 1/3 
factura. Nu ştiu acuma, fie vorba între noi, domnule Martin, nu sunt aici să  acuz pe unul sau pe altul. 

Martin C - Acuzaţiile trebuie să  fie fondate. 
D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Dumneavoastră  aţi făcut o afirmaţie că  fosta administraţie, 

cetăţenii trebuie să  ştie că, începând eu 20 1 6 , din septembrie, dacă  nu mă  înşel, a aparţinut Partidului 
Social Democrat, deci au fost colegii dumneavoastră  acolo, până  să  ajungeţi dumneavoastră, deci aţi 
preluat mandatul. 

Martin C.M. - A fost o alianţă. 
D1. Primar - Eu sunt plătit de tecuceni să  mă  ocup de Primărie, dumneavoastră  aţi fost plătit de 

tecuceni să  vă  ocupaţi de C.U.P. 
Martin C.M. - Eu vreau să  cer Curţii de Conturi raportul de audit pe perioada mea. 
D1. Primar - Dar totuşi diferenţele ... vă  spun, oportunitatea nu o stabileşte Curtea de Conturi, 

oportunitatea angrenării acestor cheltuieli majore, pe care dumneavoastră  le-aţi făcut cu 4 luni în urmă, 
păi dumneavoastră  aţi actualizat contractul, vă  întreb, chiar nu aţi văzut că  factura că  vine 20.000 - 
22.000 lei? 

D1.Martin C.M. - Ba da. 
D1. Primar - Câte cartele au fost domnule director sau câte sunt ? 
D1. Costache C.- 32 de cartele, din care o parte de 100 euro cartela, o parte de 50 euro. 
D1. Primar - Vă  întreb pe dumneavoastră  consilierii locali, abonament de 100 euro? Eu am venit 

la Primărie i sunt cu telefonul meu de acasă, eu îl plătesc, nu plăteşte Primăria, vă  spun că  am 
abonament de 10 - 15 euro, nu de 100 euro. 

D1.Martin C.M. - Să  vă  mai spun ceva, domnule eu nici măcar nu am beneficiat de abonament, eu 
am numărul meu personal de 20 de ani. Nu am făcut eu ce au făcut ceilalţi, nu mă  puneţi să  răspund eu 
pentru ce au făcut ceilalţi. Nu erau 70, erau 200 de abonamente când era societatea veche. De la contract 
la contract am tăiat, 200 de abonamenteau au fost făcute, nu numai de 1 00 de euro. Ele au fost reziliate 
până  au ajuns la efectivul actual. 

D1. Primar - 74 de numere în condiţiile în care C.U.P.-uI are cîti angajaţi ? 
D1.Martin C.M. - 99 angajaţi. 
D1. Primar - 99 angajaţi -100 de angajaţi, dumneavoastră  aţi dat numere inclusiv la cei care 

mătură  pe stradă. 
D1.Martin C.M. - Nu voi folosi expresia aceasta, eu nu am dat nimănui, de asta am vorbit cu cei 

de la vodafone să  închidă  abonamentele respective . 
D1. Primar - Păi si le-aţi făcut adresă ? 
D1. Martin C.M. - Da. 
D1. Primar - Şi au închis? 
D1.Martin C.M. - Da, o parte din ele le-au închis. 

D-na Dumbravă  A.R. - Acum au rămas 72 . 
D1.Martin C.M. - 	Nu ştiu câte au rămas acum. Încă  un lucru domnule Primar, să  vedeţi şi de 

procesul de la C.U.P., în care Primăria îi datorează  5 miliarde de la neactualizarea tarifelor, să  nu uitaţi 
de el. 

D1. Primar - Aceasta este o chestiune pe care o voi discuta cu conducerea. 
D1. Cîmpanu T. - Domnilor colegi, domnule Primar, nu vom putea stinge aceste acuze niciodată. 

Ne dăn-i cu părerea, nu mă  refer la Primar, care este organ de specialitate. Intrebarea este: până  acum n-a 
văzut nimeni că  erau un ,,miliard de abonamente? Orice societate comercială  chiar ca a dumneavoastră  
domnule Primar, cănd aveţi o suspiciune de Iiaudare, de furturi, chemaţi organele abilitate, mai ales că  
aici e banul public altecucenilor. Nu cunosc forma, organe abilitate ale statului, să  facă  un audit şi cel 
vinovat să  răspundă. Intrebarea este către unii, acuma se vede? De ce tocmai acuma se vede că  au fost 
5000 de abonamente? Când mergeaţi zilnic la C.U.P. nu vedeau că  erau abonamentele astea? Nu vedeaţi 
că  motorina era foarte multă? De ce acuma? Şi dacă  este acuma eu nu ţin partea lui Mihai, nici a 
nimănui. Care a furat şi dacă  se dovedeşte de către organele statului, să  răspundă  domnule Primar. 

D1. Primar - Sunt de acord. 
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D1. Primar - Diimneavoastră  aţi spus foarte bine. Haideţi să  sesizăm organele competente, dacă  
organele competente vor sesiza abateri, atunci ele vor lua măsurile. 
D1. Cîmpanu T. - Corect. 
D1. Primar - Dar îmi permiteţi să  vă  pun şi eu o întrebare. 
D1. Cîmpanu T. - Spuneţi domnule Primar, dacă  ştiu să  răspund, răspund. 
D1. Primar - O spun aşa tuturor, domnule dacă  înainte ne costa pana (la masina) 40 de milioane numai 

vulcanizarea, şi acuma ne costă  5, vă  întreb oare nu este ceva suspect? 
D1. Câmpanu T - Poate fi domnule... 
D1. Pascal R.— La o societate, când încheiaţi un abonament de grup, indiferent că  sunt 1 00, 200 atâta 

timp cât eti în perioada contractuală  este foarte greu să  schimbi un abonament în perioada contractuală. 
D1. Primar - Având în vedere că  Societatea C.U.P. este o societate publică, eu vă  spun că  printr-o 

solicitare în instanţă  de reziliere a contractului se rezolva această  problemă  foarte uşor. 
D1. Pascal R.— Cu penalităţi. 
D1. Primar - Eu zic că  fără... Au fost situaţii în care instituţii aflate sub astfel de contracte păguboase 

au reuşit să  iasă  din această  menghină  prin ajutorul instanţei, pentru că  nu poţi să  plăteşti telefoane de sute de 
milioane, cum de altfel au fost găsite şi la Primărie. Am găsit prima factură  când mi-a venit, îmi aduc aminte 
erau 600 milioane, eu când am văzut factura de la vodafone mi s-a făcut rău. Nu am văzut niciodată  aşa 
ceva, nu-i în regulă. 

D1. Pascal R.— Acum cât e factura? 
D1. Primar - Factura cred că  e undeva la 1 5.000 - 20.000 lei, atenţie ce vă  spun, cu licenţe office, cu 

internet mult mai bun faţă  de ce aveam înainte, cu schimbarea echipamentelor care asigură  securitatea 
bazelor de date, pentru că  aveam nişte echipamente vechi şi am venit cu nişte echipamente noi. 
Deci lucrurile sunt mult mai bune faţă  de ce a fost şi vreau să  vă  spun că  din mai o să  mai scadă  o dată  
factura. Vreau să  vă  spun că  din 1 00 şi ceva de numere câte aveam înainte acum avem 20 de numere. 
Din 20 de numere cred că  am reuşit să  dăm vreo 1 0 şi restul nu mai vor. Probabil că  la următoarea 
renegociere o să  mai închidem 1 0 numere şi să  rămânem cu cele de care avem efectiv nevoie. 

D1. Pascal R.— Dacă  dumneavoastră  plătiţi la 10 numere: 20000, el plătea 20000 la 72. 
D1. Primar - Nu ştiu cum faceţi dumneavoastră  calculele, eu v-am explicat că  în spate sunt o serie de 

servicii, care probabil nu se văd, dar şi serviciile de office i serviciile de internet de mare viteză  şi mai 
multe chestiuni pe care le avem, sunt nişte costuri dar sunt nişte costuri reale, astăzi, şi nu ce a fost înainte. 

D1. Radu V. - Este o propunere pentru colegii noştri ca în spiritul acesta al grijii faţă  de cetăţeni, a 
drepturilor şi libertăţilor acestora, să  gândim împreună  nişte măsuri absolut necesare pentru protecţia civilă  
pentru populaţie în cazul unor evenimente deosebite. Uităm ce se întâmplă  la câţiva zeci, sute de kilometri 
de noi şi uităm ce se întâmplă  cu pământul cu inundaţiile, cu cutremurele, cu incendiile şi cu toate celelalte. 
Nu ştiu dacă  Ia nivel municipal avem organizarea necesară  pentru astfel de dezastre. Stiu că  există  câteva 
servicii care se ocupă  de aşa ceva. Ştiu că  există  o unitate a situaţiilor de urgenţă, dar aş  vrea ca şi noi să  
contribuim cu ceva la coalizarea unei organizaţii, unor forme de organizare, în caz de ceva, doamne fereşte 
să  putem interveni, să  nu aşteptăm doar Ia cei câţiva salariaţi de Ia ISU. Mă  gândesc că  suntem aici oameni 
din oraş  şi îi slujim pe ceilalţi, ce se întâmplă  dacă  se dărâmă  un bloc mai vechi, ce se întâmplă  dacă  se surpă  
un mal, ce se întâmplă  dacă  o inundaţie cuprinde 2 blocuri? Nu avem la nivel de Tecuci un serviciu de 
voluntariat în care să  zici că  participă  ceilalţi cetăţeni. la salvarea unora dintre noi, doamne fereşte să  fie 
careva acolo. Ştim, aţi spus despre cunoaşterea reală  a situaţiei clădirilor, situaţiei seismice a clădirilor din 
Tecuci. La ora actuală  noi trebuia să  avem aşa ceva. Ii rog pe colegii mei consilieri să  vină  cu propuneri. 

D1. Primar - Cu permisiunea dumneavoastră  o să-1 rog pe domnul Viceprimar, ca dânsul sa fie cel 
care se ocupă  de acest Serviciu de Situaţii de Urgenţă, să  gândim o variantă, să  căutăm un model. 
Am văzut un model de Regulament al unui Serviciu voluntar de Situaţii de Urgenţă, de exemplu la Primăria 
Turda. Să  încercăm să  vedem cum au făcut ei acolo. 

D1. Radu V. - Eu am văzut la Focşani. 
D1. Primar - Pentru că  înfiinţarea unui serviciu de voluntariat înseannă  nişte costuri. Să  vedem ce 

costuri implică  acest serviciu şi să  vedem cum motivăm oamenii să  vină  în acest sistem voluntar, că  nu o să  
vină  nimeni să-mi spună  domnule eu vreau să  fiu voluntar, că  vreau să  ajut oamenii. 
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A cam fugit spiritul civic dintre noi i atunci cred că  trebuie să  vedem cu ce măsuri de sprij in putem 
să  venim către cei care se fac voluntari în cazurile acestea. Poate eu ştiu, o scutire Ia impozitul local, poate 
nu ştiu, o chestiune de genul acesta, dar o să  îl rog pe domnul Viceprimar să  se ocupe de acest aspect. 

D1. Radu V. - Până  la voluntari, mâine, la ora 1 O suna alarmele. Nu toată  lumea ştie de ce sună  
alarma mâine. Ce să  faci în caz de? Am citit comunicatul de presă  al şefului Protecţiei Civile de la Galaţi 
totul este roz, în sensul că  toţi cetăţenii ştiu despre ce este vorba. La noi nu toată  lumea ştie. 

D1. Primar - La riivelul Municipiului• Tecuci, avem adăposturi pentru civili, există  2 adăposturi de 
protecţie, să  zic aşa, impreună  cu domnul Viceprimar am fost acum un an şi le-am vizualizat cu dumnealui 
unde era o mocirlă  şi o mizerie. Vă  spun sincer nu pot fi folosite. Să  spunem că  le facem pe aceste două  
adăposturi. Acestea asigură  siguranţa pentru pentru un număr foarte mic de persoane. 

D1. Viceprimar Drăgan o.C. - Unul are 58 mp, celălalt are 60 mp. 
D1. Radu V. - Domnule Viceprimar nişte corturi avem în oraş, în caz de ceva? 
D1. Viceprimar Drăgan O.C. - Da. 
D1. Primar - Astăzi am fost invitat la o şedinţă  cu ocazia a 90 de ani de la înfiinţarea Protecţiei 

civile. Am discutat acest subiect. Protecţia civilă  care a preluat mare parte din sarcinile pe care U.A.T.-urile 
le aveau înainte, au în dotare anumite chestiuni, dar eu vă  spun că  nu este suficient, că  întotdeauna este loc 
de mai bine şi atunci cred că  propunerea dumneavoastră  este fezabilă  dar să  vedem cum o putem pune în 
practică. Cred că  alte municipalităţi au deja înfiinţate astfel de servicii şi să  vedem şi cu ce Ie dotăm. 
Pentru că  noi Primăria, avem oamenii de Ia C.U.P., care intervin în cazuri extreme, avem oamenii noştri de 
la D.S.P. din Primărie, care intervin în cazuri extreme, numai că  nu cred că  este suficient. 

D1. Viceprimar Drăgan O.C. - Ei sunt organizaţi, fiecare ştie ce are de făcut, au şefi de echipă. 
D1. Primar - Numai că  trebuie să  vedem cu ce le dotăm. 
D1. Viceprimar Drăgan O.C. - Fiecare ştie cu ce se ocupă, am fost vara trecută  când a fost şi domnul 

Primar. E nevoie de motopompe. Motopompe la nivelul Primăriei Tecuci nu avem decât ca să  scoatem apa, 
eventual stingem incendii. 

D1. Radu V.- E o problemă. 
D1. Viceprimar Drăgan O.C. - Avem centre de comandă  . 
D1. Lupaşcu M. - Legea nu prea permite chestea asta. In localităţile unde nu ai ISU cum avem noi, se 

pot înfiinţa acele servicii voluntare, care sunt în subordinea U.A.T.-ului, care au o anumită  dotare, dar noi 
avem şi una şi alta conform legii nu cred că  putem înfiinţa un asemenea loc. 

D1. Viceprimar Drăgan O.C. - Să-i amintim d-lui Lupaşcu că  a fost serviciu de voluntariat când s-a 
înfiinţat unitatea militară, avea Primăria maşină  de pompieri şi a trebuit să  o dea la unitatea militară. 

D1. Primar - Haideţi să  verificăm şi acest aspect să  vedem exact dacă  putem înfiinţa şi în ce condiţii 
sau măcar nişte dotări suplimentare, pe care noi la nivelul U.A.T.-ului să  le avem. Poate nu ştiu mai 
trebuiesc anumite utilaje, haideţi să  vedem că  pe bugetul aprobat anul acesta avem prevăzut undeva la 3 
miliarde, pentru achiziţie de autoutilitare. Ele se plimbă  în interiorul oraşului şi atunci poate reuşim să  
creştem cumva dotarea acestor servicii să  avem mai multă  flexibilitate. 

D1. Miron C.N. - O intervenţie concretă  stimaţi colegi. Astăzi am aprobat împreună  un set de 
proiecte prin care vom atrage fonduri din cadrul Planului naţional de rezilienţă, probabil vor urma în viitor şi 
proiecte din care vom accesa fonduri europene pe programele operaţionale, cu siguranţă  Ie vom vota şi pe 
acele proiecte. Ce vreau să  scot în evidenţă  şi am mai avut o intervenţie acum un an, un an şi jumătate, acum 
aş  vrea s-o detaliez puţin. Resursele umane şi financiare alocate până  la acest moment, până  la momentul 
semnării contractului de finanţare reprezintă  undeva, maxim 1 0 % din ceea ce s-a alocat până  la 
implementarea proiectului. Cred eu că  trebuie să  ne concentrăm mai mult pe partea de implementare, pe 
partea de monitorizare şi control. Recomandarea mea este ca fiecare echipă  de implementare, împreună  cu 
experţii externi, adică  dirigintele de şantier şi auditorul financiar, trebuie să  aibă  o colaborare eficace în care 
să  valorifice experienţa şi expertiza celor 2 părţi exterioare, iar deciziile, în etapa de monitorizare trebuie să  
fie pe de o parte corelate cu partea legislativa a programului de finanţare, respectiv a proiectului, dar pe de 
altă  parte având ca scop final încadrarea în termene şi cofinanţări optime, pentru că  aşa cum am mai spus la 
un proiect european cota optimă  de finanţare al U.E., maximum 1-4, la 4 euro atraşi ar trebui ca partea 
noastră  să  fie de maximum 1 euro. Asta ar fi prima problemă  pe care vreau s-o spun. A doua: aţi făcut o 
afirmaţie acum câteva zeci de minute, că  populaţia municipiului Tecuci este în scădere. 
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Cu siguranţă  aveţi date, observăm şi noi că  suntem în trendul naţional. Populaţia ţării este în scădere. 
Sunt puţine oraşe unde populaţia a crescut sau s-a menţinut, depinde de momentul în care facem comparaţia 
şi în general e mare acolo unde sunt investiţii şi locuri de muncă  nou create. Am fost plăcut surprins de grija 
dumneavoastră  faţă  de cei doi colegi, doamna profesor Paraschiv şi domnul Miron - cu clienţii, dar eu sunt 
convins că  nu este factor decisiv, eu cred că  munca şi seriozitatea şi rezultatele celor 2 colegi din domeniu 
nu îi vor împiedica să  îşi dezvolte în continuare activitatea, cu rezultate la fel de bune ca până  acum. 

D1. Secretar General Borşan George - Rapoartele de activitate, vă  rog, ca să  le discutăm luna 
viitoare. Rapoartele de activitate de la consilierii locali şi de la instituţiile subordonate le discutăm într-o 
şedinţă  luna viitoare, iar până  la 3 1 martie trebuie să  le trimit la Instituţia Prefectului. 

D1. Preşedinte de şedinţă, Leonte I. - Nu mai sunt alte discuţii, vă  mulţumesc, declar închisă  şedinţa 
Consiliului Local de astăzi. 

Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces - verbal. 

Preşedinte de şedinţă, 	 Secretar General Municipiul Teeuci 
Leonte Ionel 	 George Lucian Borşaji 
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